

Միդայան Ա. Ա., Դևոզյան Ժ. Ս., Օհանյան Յ. Հ., Հովհաննիսյան Ա. Ս. Աղնեոզինտրի- ֆորֆատի ազդեցությունը երկկամային հյուսվածքում ամփափի կապվելու պրոցեսի վրա երկկամի պարփոխության ժամանակ	109
Ամատանի Վ. Գ., Սաֆարյան Մ. Գ., Բարսյան Ս. Բ. Ծարպերի գերօքսիդացման և գումա- րային պերօքսիդազային ակտիվության փոփոխությունները առնետների մոտ բուրձր լեռնային պայմաններում և բարոկամերային հիպօքսիայի ժամանակ	114
Ստվենկո Լ. Գ. Կատվի գլխուղեղի նշածե մարմնի քայքայման ազդեցությունը սրտային ցիկլի փուլային կառուցվածքի վրա	119
Խաչատրյան Ա. Ա., Սայադյան Խ. Ս., Ղազարյան Ա. Ա., Դևոզյան Մ. Ի. Հակամարմին- ների սինթեզի պրոցեսները միևնույն ժամանակ երկու ճանաչողական պայմաններում. Հա- կամարմին սինթեզող բջիջների գոյացումը գերճանաչողական պայմաններում	123
Սևր-Մարկուսյան Ա. Ս., Խաչատրյան Դ. Ն. Առնետների լյարդի միոտոքոնդրիումներում ֆոսֆոլիպազի ակտիվացումը հարվածանաձև գեղձերի թերֆունկցիայի ժամանակ	127
Ներիցյան Լ. Ն., Բարսյան Ռ. Ս. Գամմա-ամինոկարապրոպիլ, գլուտամինաթիոլի և ա- պոպրոպիոնաթիոլի պարունակությունը առնետների գլխուղեղում հարվածանաձև փոփոխությունների պայմաններում	131
Սեմեյկով Ի. Լ., Դևոզյան Զ. Ա., Սիմպլոյան Գ. Ս., Առնետային Է. Զ. Հյուսվածքնե- րում լեյդի-ամինոտրանսֆերազի ակտիվության որոշման մեթոդի մոդիֆիկացիան Շանթապյան Փ. Բ., Բամազյան Ռ. Կ. Արյան կախության կալոնուկային ուսումնասի- րումը օրգանիզմի արտակարգ վիճակի պայմաններում	141
Վալեյան Զ. Յ., Հաբարյան Ս. Ա., Մելիք-Նուրադյան Գ. Գ. Սպիտակ առնետների պաշտպանական պայմանական ռեֆլեքսի վրա դեքստրոնի և նրա բաղադրիչ մա- սերի ազդեցության համեմատական հետազոտումը	147
Մամիկոնյան Բ. Ս., Բամազյան Զ. Մ., Թադևոսյան Ա. Ս. Էլեկտրասրտագրական փոփո- խությունների պարբերական հիվանդությամբ տառապող հիվանդների մոտ, երկկամ- ների ամիոնոպային դեքստրոֆիայի տարբեր շրջաններում	151
Գալստյան Զ. Մ., Սանակյան Ա. Մ. Փափուկ հյուսվածքների սարկոմաների աճի և տա- րածման կենսաբանական առանձնահատկությունները	156
Ռերչենկո Գ. Ն., Նիկոլաև Ա. Վ., Հաբարյան Ռ. Ն. Կեղծների տակ լավացող էքսպերի- մենտալ թարախային վերքերի լավացման մորֆոլոգիական առանձնահատկություններ Նազգիբյան Բ. Ա., Մելիքյան Զ. Ն., Արմենակյան Վ. Ս., Պապյան Ս. Ե., Յուրգույան Ի. Ա., Սարգսյան Լ. Պ., Ամիրխանյան Ն. Գ. Շնչական օրգանների փոշային հի- վանդությունները Հայաստանի լեռնահանքային արդյունաբերության մեջ զրադ- ված բանվորների մոտ	166
Հովսեփյան Տ. Լ., Գալստյան Լ. Հ., Վարդանյան Ա. Ս. Բրեֆոսկլերոպլազմոտիկան բարձր զարգացող կարճատևությունամբ տառապող երիտասարդների մոտ	169
Առաքաղյան Մ. Ա., Բոլոտովսկի Վ. Մ., Գելիկման Բ. Գ., Միխեևա Ի. Վ. Կարմրուկա- յին և պարոտիտային վակցինաների ռեակտոգեն հատկությունները տարբեր տակ- ախական կիրառման պայմաններում	173
Բաբսեյան Զ. Ա., Ավագյան Ա. Վ., Տեր-Ջաֆարյան Յու. Զ., Դեղձունյան Կ. Մ., Պարենկի- յան Ռ. Վ., Փաշինյան Ս. Հ., Անարոնյան Տ. Ա., Համբարձումյան Ա. Զ., Նոգինյան Լ. Հ. Կաթնաթթվային բակտերիաների 317/402 շտամի նյութափոխանակության արգասիքների քիմիոթերապիայի ազդեցությունը լոկալիզացված ստաֆիլոկոկա- յին ինֆեկցիայի ժամանակ սպիտակ մկների մոտ	178
Խաչատրյան Մ. Վ. Կոմպոզիտների ուսումնասիրության լյումինեսցենտային մեթոդի կի- րառումը պրակտիկ առաջադասության մեջ	184
Հովսեփյան Ի. Ա., Նալբանդյան Ա. Գ., Ավագյան Վ. Պ., Ղազարյան Վ. Ս. Ուղիղ թափի Զու- գեկի համադրական տարրերակիչ դիսֆունկցիայի մասին	188
Բաղդասարյան Է. Գ., Էլոյան Դ. Վ., Մանգականյան Բ. Ա., Գրիգորյան Գ. Վ. Խրոնիկա- կան զանգվածային հիվանդությունների արյան բիոքիմիական հետազոտություններ մի շարք ցուցանիշներ	192
Մուխոմյան Ն. Ա., Մալոյան Դ. Ս., Ասատրյան Ա. Բ. Արյան մեջ սերոտոնինի պարունակ- ույթյան տեղաշարժերը բարձր լեռնային պայմաններում բուժման ժամանակ, ռեմատոիդ արթրիտով հիվանդների մոտ	195

Հագարյան Ն. Գ. Վահանգեզի նեղուցի մորֆո-տեղագրական տարբերակները	197
Մեացականյան Է. Ա., Գառվից Գ. Վ., Արարյունովա Է. Գ. Խաչատրյան Յ. Վ. Համալիր ստոմատոլոգիական պրոֆիլակտիկայի համակարգը և բուժական ժամանակի ծախ- սի գնահատականը պայմանական աշխատանքային յիմաթրերում	199

Ռ Ե Յ Ե Դ Ա Տ Ն Ե Դ

Դամբյան Տ. Ս., Հաբարյունյան Գ. Մ., Խաչիկյան Մ. Ա., Առուստամյան Կ. Կ. Ֆրոկտո- զայի և ֆրոկտոլիզի պարունակության հետազոտման օրոտորոշիչ նշանակությունը մարզու սերմի բիզմամբորոզ ունակության գնահատման համար	201
---	-----

СОДЕРЖАНИЕ

Мидоян А. А., Геворкян Ж. С., Оганян Ф. А., Оганесян А. С. Влияние АТФ на связывание аммиака в почечной ткани при ее патологии	109
Аматуни В. Г., Сафарян М. Д., Бабаян С. Б. Изменение уровня перекисного окисления липидов и суммарной пероксидазной активности у белых крыс в условиях высокогорья и барокамерной гипоксии	114
Савенко Л. Д. Влияние разрушения миндалевидного тела головного мозга кош- ки на фазовую структуру сердечного цикла	119
Хачатрян С. А., Саядян Х. С., Казарян А. А., Геворкян М. И. Процессы антито- логенеза в условиях повышенного атмосферного давления. I. Накопление антителообразующих клеток	123
Тер-Маркосян А. С., Худавердян Д. Н. Активация фосфолипазы в митохондриях печени крыс при гипофункции околощитовидных желез	127
Ерицян Л. Н., Бабоян Р. С. Содержание ГАМК, глутаминовой и аспарагиновой кислот в головном мозге крыс при гипопаратиреозе	131
Саакян И. Л., Геворкян Д. А., Симаворян П. С., Арустамян Э. З. Модификация колориметрического метода определения активности лейцин-аминотранс- феразы в тканях	135
Шахбазян П. Т., Тамразян Р. К. Исследование суспензионной стабильности кро- ви при экстремальных состояниях	141
Асланян Г. Ц., Арутюнян С. А., Мелик-Нубарова Г. Г. Сравнительное изучение влияния декстрала и его составных частей на оборонительный условный рефлекс у белых крыс	147
Мамиконян Р. С., Туманян А. М., Татевосян А. А. Электрокардиографические из- менения у больных периодической болезнью на различных стадиях ами- лоидной дистрофии почек	151
Галстян А. М., Саакян А. М. Биологические особенности роста и распростра- нения сарком мягких тканей	156
Берченко Г. Н., Николаев А. В., Арутюнян Б. Н. Морфологические особенности экспериментальных гнойных ран, заживающих под струпом	161
Наргизян Г. А., Мелконян А. М., Арменакия В. С., Папоян С. Ш., Франгулян Р. А., Сароян Л. П., Амирханян Е. Г. О пылевых заболеваниях органов ды- хания у рабочих горнорудной промышленности Армении	166
Овсепян Т. Л., Галстян Л. А., Вартамян А. С. Брэфосклеропластика при высокой прогрессирующей миопии у людей молодого возраста	169
Астабация М. А., Болотовский В. М., Геликман Б. Г., Михеева И. В. Реактоген- ные свойства коревой и паротитной вакцин при различной тактике их при- менения	173
Барсегян А. А., Авакян А. В., Тер-Захарян Ю. З., Дехцунян К. М., Пароникян Р. В., Пашинян С. А., Агаронян Т. А., Амбарцумян А. Д., Ерзинкян Л. А. Химioterапевтическое действие продуктов обмена молочнокислых бак- терий штамма 317/402 при локализованной стафилококковой инфекции у инбредных мышей	178

Худзярян М. В. О возможности использования люминесцентного метода исследования лимфоцитов в практическом здравоохранении (сообщение 2)	184
Осепян И. А., Есаян А. Г., Айвазян В. П., Казарян В. С. О дифференциальной диагностике синдрома Зудека на стопе	188
Багдасарян Э. Г., Элоян Д. В., Мнацаканян Б. А., Григорян Г. В. Некоторые показатели биохимического исследования крови больных хроническим панкреатитом	192
Мовсисян Е. А., Малерян Д. С., Асатрян А. Б. Динамика содержания серотонина в крови больных ревматоидным артритом при терапии в условиях высокогорья	195
Казарян А. Г. Морфо-топографические варианты перешейков щитовидной железы	197
Мнацаканян Э. А., Горовиц Г. В., Арутюнова Э. Г., Хачатрян Ц. В. Система комплексной стоматологической профилактики и оценка затрат врачебного времени в условно-трудовых единицах	199

Реферат

Дрампян Т. С., Арутюнян Д. М., Хачикян М. А., Арустамян К. К. Диагностическое значение изучения содержания фруктозы и фруктолиза для оценки оплодотворяющей способности спермы человека	201
---	-----

CONTENTS

Midoyan A. A., Gevorkian J. S., Ohanian Ph. H., Hovanessian A. S. Effect of ATP on the Binding of Ammonia in Renal Tissue in Pathology of Kidneys	109
Amatuni V. G., Safarian M. D., Babayan S. B. Changes of Lipids Peroxide Oxidation and Total Peroxide Activity in Albino Rats in Conditions of High Mountainous Altitude and Altitude Chamber Hypoxia	114
Savenko L. D. Effect of the Destruction of the Amygdaloid Cell of the Cat's Brain on the Phase Structure of the Cardiac Cycle	119
Khachatryan S. A., Sagadian Kh. S., Ghazarlan A. A., Gevorkian M. I. The Process of Antibody Genesis under the Hyperbary 1. Accumulation of Antibody Forming Cells	123
Ter-Markosyan A. S., Khudaverdian D. N. Activation of Phospholipase in Liver Mitochondria in Rats in Hypofunction of Parathyroid Glands	127
Yeritsian L. N., Babloyan R. S. Content of GABA, Glutamic and Aspartic Acids in the Rat's Brain in Hypoparathyroidism	131
Sahakian I. L., Gevorkian J. A., Simavorian P. S., Aroustamian E. Z. Modification of Colorimetric Method of Determination of Leucine Aminotransferase Activity in Tissues	135
Shahbazian P. T., Tamrazian R. K. Study of Suspensive Stability of Blood in Extremal States	141
Aslanyan H. Ts., Harutyunyan S. A., Melick-Nubarova G. G. Comparative Study of Dextrel and its Ingredients Influence on the Defensive Conditioned Reflex of Albino Rats	147
Mamikonian R. S., Tumanian A. M., Tatevossian A. A. Electrocardiographic Changes in Patients with Periodic Disease at Different Stages of Amyloid Dystrophy of Kidneys	151
Galstian A. M., Sahakian A. M. Biological Peculiarities of the Growth and Incidence of a Soft Tissues' Sarcomas	156
Berchenko G. N., Nikolayev A. V., Harutyunyan B. N. Morphologic Peculiarities of Experimental Purulent Wounds Healing Under Crusts	161
Nargizian G. A., Melkonian A. M., Armenakian V. S., Papoyan S. Sh., Frangulian R. A., Saroyan L. P., Amirkhaniyan Ye. G. On the Dust Diseases of the Respiratory Organs in Workers of Mining Production in Armenia	166

<i>Hovsepián T. L., Galstian L. A., Vartanian A. S.</i> Breloscleroplastics in High Progressive Myopia in Young Persons	169
<i>Astabat'syan M. A., Bolotov'sky V. M., Gellkman B. G., Micheeva I. V.</i> Reactogenic Properties of Morbillous and Parotid Vaccines in Various Ways of Administration	173
<i>Barseghian A. A., Avakian A. V., Ter-Zakarian Yu. Z., Deghdzuntian K. M., Paroniklan R. V., Pashinian S. A., Aharonian T. A., Hambartsumian A. Dz., Erznkian L. A.</i> Chemiotherapeutic Effect of Products of Lactic Acid Metabolic Bacteria of 317 402 Shtamui in Localized Staphylococcus Infections in Mice	178
<i>Khudgarian M. V.</i> On the Possibility of Application of Luminescentive Method of Study of Lymphocytes in Practical Medicine (Report II)	184
<i>Hovsepián I. A., Yesayan A. G., Ayvazian V. P., Ghazarian V. S.</i> On Differential Diagnosis of Sudeck's Syndrome on the Foot	188
<i>Baghdasarian E. G., Etoyan J. V., Mnatsakanian B. A., Grigorian G. V.</i> Some Indices of Biochemical Blood Analysis of Patients with Chronic Pancreatitis	192
<i>Movsesian E. A., Malerian D. S., Asatrian A. B.</i> Dynamics of Serotonin Content in Blood in Patients with Rheumatoid Arthritis during Complex Therapy at High Altitude	195
<i>Ghazarian A. G.</i> Morpho-Topographic Variants of the Isthmus of the Thyroid	197
<i>Mnatsakanian E. A., Gorovtc G. V., Arutyunova E. A., Khachatrian Ts. V.</i> The System of Complex Stomatologic Prophylaxis and Estimation of Expenditure of Medical Time in Conditional-Working Units	199

SUMMARIES

<i>Dramplian T. S., Haroutyunian D. M., Khachiklan M. A., Arustamian K. K.</i> Diagnostic Significance of Study of Fructose and Fructolysis Content for the Evaluation of the Fertilizing Ability of the Human Sperm	201
--	-----